




Interior designer, artist and creator of furniture and lighting, Bruno Moinard has always drawn, made 
collages and painted. If his regularly exhibited paintings are today well known to the public, the same 
cannot be said of his travel sketches, which have long remained his secret garden. Created all over 
the world, often in the evenings, in the returning calm of a hotel room, these moments dedicated 
to drawing are a ritual interlude in a busy daily life. He likes to sort through this kaleidoscope of 
sensations, colors and lights that have impressed his retina during the day. To calm things down and 
lastingly capture the “spirit of the place”.

The fog on the Golden Gate, the High Line on a tourist-free winter morning, the sweetness of Rome, 
the architectural chaos of Tokyo or Macau, the onion domes of Red Square or Istanbul, the colorful 
bustle of the streets of Cotonou or Cairo... In gouache, in pen, or in watercolor, these are all very 
personal “visions”, both precise and “trembling”, with a very particular poetry and a great evocative 
force. One that very exceptionally, and on the occasion of the 10th anniversary of his Maison, 
Bruno Moinard Éditions, the artist wanted to share with all those who have faithfully accompanied him 
since the launch of the first collection of furniture, lighting and carpets in 2014.

We are pleased to offer you this art book, printed in 350 copies, which presents a selection of sketches 
from Bruno Moinard’s numerous travel notebooks.

Let us continue the journey together…



Architecte d’intérieur, artiste et éditeur de meubles et luminaires, Bruno Moinard dessine, réalise 
des collages et peint depuis toujours. Si ses tableaux, régulièrement exposés, sont aujourd’hui bien 
connus du grand public, il n’en va pas de même de ses croquis de voyage, qui sont toujours restés son 
jardin secret. Réalisés un peu partout dans le monde, souvent le soir, dans le calme retrouvé d’une 
chambre d’hôtel, ces moments de dessin sont une parenthèse rituelle dans un quotidien soutenu. 
Il aime faire le tri dans ce kaléidoscope de sensations, de couleurs et de lumières qui ont imprimé sa 
rétine au cours de la journée. Calmer le jeu et capturer durablement « l’esprit des lieux ». 	

Le brouillard sur le Golden Gate, la High Line un matin d’hiver sans les touristes, la douceur de Rome, 
le chaos architectural de Tokyo ou Macao, les bulbes de la Place Rouge ou d’Istanbul, l’agitation 
colorée des rues de Cotonou ou du Caire… À la gouache, à la plume, à l’aquarelle, ce sont autant de 
« visions » très personnelles, à la fois précises et « tremblées », avec une poésie très particulière et 
une grande force d’évocation que, très exceptionnellement et à l’occasion des 10 ans de sa maison 
d’édition, Bruno Moinard Éditions, l’artiste a eu envie de partager avec tous ceux qui l’ont fidèlement 
accompagné depuis le lancement de la première collection de meubles, luminaires et tapis en 2014.

Nous sommes heureux de vous offrir ce livre d’art, imprimé à 350 exemplaires, qui présente une 
sélection de croquis, provenant des nombreux carnets de voyage de Bruno Moinard. 

Continuons ensemble le voyage …
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